
Udtalelse om inklusion og arbejdsmiljø 

 

Medlemmerne af Lejre Lærerforening forsamlet til generalforsamling d. 11. marts 2024 

udtaler følgende: 

 

I Lejre Lærerforening bakker vi op om det politiske ønske om, at folkeskolerne skal visitere 

færre elever til eksterne specialtilbud. Vi ønsker os en folkeskole, der har rammer og 

muligheder for at flere elever får et godt og kvalificeret undervisningstilbud og fællesskaber, 

de kan trives og udvikle sig i. At udvikle skolen er et langt og sejt træk og det kræver, at 

ressourcerne er tilstrækkelige til, at skolerne kan iværksætte de nødvendige tiltag. Flere 

elever der kræver særlige tiltag og rammer for at kunne være i skolen, må ikke ske på 

bekostning af lærernes arbejdsmiljø, som i forvejen er presset af mange og komplekse 

opgaver. Hvis skolerne skal lykkes med mellemformer, skal der tilføres 

• bedre muligheder for kompetenceudvikling og professionel sparring 

• flere lærere til co-teaching og mellemformer 

• uddannelse af inklusionsvejledere 

• Fysiske rammer, der sikrer mulighed for holddannelse 

Lejre Lærerforening er glade for at se, at disse tiltag møder anerkendelse fra politisk hold, og 

at der er tilført midler til skolerne i budget 2024.  

En bekymring fra vores side er, at dette omfattende tiltag ikke vil kunne lykkes uden stabilitet 

og veluddannede lærere. Fastholdelse og rekruttering af arbejdskraft er derfor et vigtigt 

fokusområde at have med i projektet. Hvis eleverne oplever mange lærerskift og mange 

vikartimer, bliver opgaven vanskelig at løfte. 

 

Generalforsamling, Lejre Lærerforening 

11. marts 2024  


